國立中山大學海洋科學系 傑出研究生獎勵辦法

Department of Oceanography, National Sun Yat-sen University Outstanding Graduate Student Award Guidelines

112 年 6 月 12 日 111 學年第 2 學期第 3 次系學術委員會議通過 Approved at the 3rd Department Academic Committee Meeting of the 2nd Semester, Academic Year 111 on June 12, 2023 112 年 6 月 19 日 111 學年度第 2 學期第 5 次系務會議通過

Approved at the 5th Department Affairs Meeting of the 2nd Semester, Academic Year 111 on June 19, 2023

第一條 為提升本系研究生之研究水準,特訂定本辦法,以肯定其研究成果,並作為研究 生之最高榮譽。

To enhance the research quality of the department's graduate students, these guidelines are established to recognize outstanding research achievements and serve as the highest honor for graduate students.

第二條 傑出研究生之獎勵,每學年舉辦一次,獎勵對象為本系優秀之碩博士生或畢業一 年內之碩博士,就學期間以得獎一次為限。

The Outstanding Graduate Student Award is given once per academic year. Eligible candidates include outstanding master's and doctoral students of the department, or those who have graduated within one year. Each student may receive the award only once during their study period.

- 第三條 申請者須提供之備審資料包括:
 - 1. 著作論文電子檔或其他有利審查之資料。
 - 2. 推薦函2封 (一封須為指導教授)。
 - 3. 申請表1份。
 - 4. 申請者個人資料(包括學歷、著作目錄)及歷年成績單。
 - 5. 申請者須提供論文為本人的創作且無抄襲或剽竊之具結書。

Required Application Materials:

- Electronic copy of thesis or other supporting documents beneficial for review
- Two letters of recommendation (one must be from the advisor)
- One application form
- Personal information (including academic background, list of publications) and academic transcripts
- A signed declaration affirming that the thesis is the applicant's original work and free of plagiarism or academic misconduct
- 第四條 傑出研究生評分標準包括:論文及其他審查資料在研究上之價值與貢獻占五十%, 學術潛力占三十%,領導及服務占二十%。

Evaluation Criteria:

- Research value and contribution of thesis and supporting materials: 50%
- Academic potential: 30%
- Leadership and service: 20%

第五條 申請資料由本系學術委員會評選,碩博士班以各一人獲獎為原則,並分別頒發獎 狀及獎金陸仟元。未達審查標準者可不錄取,獲獎人從缺。

The application materials will be reviewed by the department's Academic Committee. In principle, one master's student and one doctoral student will be awarded. Each will receive a certificate and a cash prize of NT\$6,000. If no applicant meets the criteria, the award may not be granted.

第六條 獲獎之研究生,因畢業論文違反學術倫理而致撤銷學位者,本系將註銷其獲獎資格並追回獎金及獎狀。

If a winning student's degree is revoked due to violations of academic ethics in their thesis, the award and prize will also be revoked and must be returned.

第七條 本辦法經本系學術委員會、系務會議通過後實施,修正時亦同。

These guidelines take effect after approval by the department's Academic Committee and Department Affairs Meeting. Amendments follow the same procedure.

Any dispute over interpretations of these regulations shall be resolved in a court of law based on the Chinese version.